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Geachte heer, mevrouw, 

In 2017 is de oostwand van de Grote Markt gereed en zal het plein haar vooroorlogse 
begrenzing aannemen en een ander aanzicht en sfeer krijgen. Deze ingrijpende 
kwaliteitsverbetering van het centrale plein van de stad maakt het nodig om na te 
denken over de toekomst van de Grote Markt. 

De Grote Markt ligt op een kruispunt van routes en functioneert als het centrale 
knooppvmt in de binnenstad. Het plein maakt onderdeel uit van de historische 
ruimtelijke structuur van Groningen. Deze kenmerkt zich door smalle noordzuid 
routes die in het hart van de stad onderbroken worden door een aaneenschakeling van 
contrasterende oostwest gelegen pleinen. Namelijk de langwerpige en met bomen 
omzoomde Vismarkt, de rechthoekige Grote Markt en het groene verscholen 
Martinikerkhof. Passend in deze opeenvolging is ook de toekomstige Nieuwe Markt 
als 'plein van informatie en cultuur' met het Groninger Forum. 

Met het Forum en de aanpassing van de oostwand, maar ook door de komst van de 
RegioTram en het verdwijnen van de bussen op de Grote Markt, krijgt het oostelijk 
deel van de binnenstad een ander karakter. Het wordt meer het domein van de 
voetganger. 

Is de Vismarkt van oudsher het handelsplein en het Martinikerkhof de stille, groene 
oase, de Grote Markt is door de jaren heen een multifunctioneel plein geworden. Het 
plein fungeert als OV-knooppunt, als taxistandplaats en winkel-en uitgaansgebied. En 
de Grote Markt is de plek voor de wareimiarkt en grootschalige en kleinere 
evenementen. Deze diversiteit op en rondom de Grote Markt veroorzaakt steeds meer 
druk op het gebruik van het plein. Er is meer behoefte aan vermaak en het aantal 
verzoeken om evenementen te mogen organiseren op de Grote Markt neemt toe. 
Daardoor ontstaan er fricties met andere functies: in het bijzonder met de warenmarkt 
en de vaste standplaatshouders. 
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Er zijn verschillende ontwikkelingsperspectieven denkbaar. Namelijk de Grote Markt 
als verblijfsplein, de Grote Markt als evenementenplein en de Grote Markt als een 
plein waar altijd iets gebeurt. 
We kiezen voor de denkrichting de Grote Markt als evenemententerrein en dus om 'de 
ster' vrij te houden, zodat daar - afgewogen - evenementen kunnen plaatsvinden. 
Afgewogen, omdat het niet de bedoeling is dat er iedere dag evenementen 
plaatsvinden, maar dat men juist ook de ruimte kan ervaren. Rondom de ster, langs de 
plinten van de zuid- en oostzijde is ruimte voor terrassen, evenals op termijn aan de 
noordzijde. 

Onze overweging om de ster vrij te houden heeft consequenties voor de warenmarkt 
en de vaste standplaatshouders. De Grote Markt als evenementenplein betekent dat op 
termijn, in 2017, de warenmarkt en de vaste standhouders niet meer op de Grote Markt 
staan. Daarom gaan we nu met de verschillende gebruikers van de Grote Markt praten 
en hen onze gedachten voorleggen. Uiteraard zijn wij dan bereid het te kiezen 
altematief c.q. de te kiezen altematieven ook mogelijk te maken. Met de ondememers 
die nu gebmik maken van de Grote Markt en de ondememers die gebmik maken van 
de noord- en zuidzijde van het Stadhuis willen we altematieven bespreken. Wij 
kimnen ons voorstellen dat de Vismarkt, Tussen Beide Markten en het Damsterdiep 
daarbij in beeld komen. 
Voor alle belanghebbenden, die op en rond het plein van de Grote Markt actief zijn, 
organiseren we een informatieavond. 

In de raadsbrief van 30 januari 2012 (RO 12.2916269) hebben wij een integrale visie op 
de toekomst van de Grote Markt aangekondigd. Deze bespreken wij in het najaar van 
2012 met uw raad. Daamaast bent u geinformeerd over uw motie "verpiaatsing 
taxistandplaats Grote Markt" d.d. 28 September 2011. Ook zal de aanleg van een 
tramtrace gevolgen hebben voor de beschikbaarheid van fietsroutes en bereikbaarheid 
van stallingen. De exacte ligging van de fietsroute presenteren wij gelijktijdig met de 
genoemde visieontwikkeling op de Grote Markt. 

We vertrouwen erop u voldoende te hebben geinformeerd. 

Met vriendelijke groet, 
burgemeester en wethouders van Groningen, 

lemeester, de secretaris, 
^ (Peter) Rehwinkel drs. M.A. (Maarten) Ruys 


